

Mandarin
12月12号

作业

- Review notes and check your answers to last week's translation
- Using the vocab on page 5 below to help you, read the text about Christmas in China
- Read the conversation on pages 7 & 8 below and answer the questions that follow
- 圣诞节快乐!
- 明年见
- 1月9号

- 小李是一个好学生。他又聪明又努力
- 我听说他每（天）晚（上）做四个小时的作业。
- 但（是）他也喜欢锻炼。
- 我们昨天下午在学生中心锻炼了一个小时
- 真的吗？ 他比较忙

F. Translate the following into Chinese. (PRESENTATIONAL)

1. **A:** Little Li is a good student. He is smart and hardworking.

B: I heard he does homework for four hours every night.

A: But he likes to exercise, too. We exercised for an hour yesterday afternoon at the student center.

B: Really? He is quite busy.

Christmas 圣诞节

Present 礼物

Tree 树

Santa 圣诞老人

Shop 商店

Field 场

Shopping Centre 商场

More and more, increasingly 越来越

Young people 年轻人

餐 can1 – associated with dining

圣诞节在中国

- 在中国，圣诞节不是传统节日，但现在越来越多的人喜欢庆祝它。每年的12月，很多商场都有圣诞树和礼物，非常漂亮。年轻人喜欢和朋友一起聚会，送礼物，吃大餐。有些地方还会有圣诞老人送小礼物，孩子们特别开心。虽然圣诞节没有春节那么重要，但它已经成为一个让人们快乐的日子。

C. Read the following dialogue and answer the questions.

(在李友的生日舞会上)

李友：哎，王朋，你怎么现在才来？

王朋：对不起，我来晚了。李友，这是我送给你的生日礼物。

李友：谢谢。

王朋：还有一个礼物。

李友：哎，这是我忘在图书馆的中文书！太好了！你是什么时候找到的？

王朋：刚找到的。

李友：你是怎么找到的？

王朋：我有一个朋友，在图书馆工作。他帮我找，我们一起找了两个多小时才找到。

李友：在哪儿找到的？

王朋：在日文书那边。图书馆里的人不认识中文，他们觉得中文跟日文一样。虽然你在书上写了你的中文名字，可是他们不认识那两个字。

李友：王朋，你真好。

Questions (True/False)

- () 1. Li You was anxiously awaiting Wang Peng's arrival.
- () 2. Wang Peng may have spent at least two hours in the library today.
- () 3. Wang Peng spent a lot of money on his second birthday gift for Li You.
- () 4. Wang Peng had told Li You that he would look for her lost book.

Questions (Multiple Choice)

- () 5. Wang Peng went to look for the book today because _____
 - a. he wanted to make Li You happy on her birthday
 - b. he knew his librarian friend was working today
 - c. he wanted to save money on a birthday gift
- () 6. The librarians hadn't found the book earlier because _____
 - a. Li You didn't write her name on it as she said
 - b. they couldn't tell written Chinese from written Japanese
 - c. they knew that Wang Peng would find it anyway